11.3. Did you try tc speed up the forced draft blowers Iin
order to counteract the effect of the bulkhead belng plercsd?
A, Yes, s5ir, I tried to do that. That's when I dilscovered

that the throttle was Jjummed.

12.9. Was it jammed due to the Porce of the explosion?
A, ‘Yes, sir,

13.3. fas there any cther person in the fireroom with you at
the time? :

n A. No, sir. After they finished bombing the chlef watsrtende
came to give ald to three wounded man.

14,3, When you left the firsercom was there any water in the

fireroom?
A. i£bout six inches of water had oome in. It eppeared to be

coming in from the bottom but I looked for lssks and couldn't
| find any. She wasn't taking in any water in Fo. € flreroom, I
know thet.

15.2. Did you have gix lnches of water in the bilges prior to

the bombing?
A, I don't know, sir. .ifter we were hit I locked the boiler

over for lsaks end she was not lealing and none of the oll tanks
{were leaking into the fireroom.

L 156.4%. 2id you report securing the boiler to =ny one in

higher authority?
L Yes, sir, I made a direct report to Hr,

17.4. “here was he then?
4, He vizs standing richt outaide of the firercom.

18.3. Yas he Injured at thet tine?
A. Yes, sir, in Bee

19,.4. Did he glive you &ny furthsr instructions?
4, He told me to sscure the boiler and when I kad 1t sesuresd
to zive & hand and aid with the wounded.

30.3. Could steam have been raiszed after this by lighting ofr
the other boiler?

A, Yes, sir, it was all ready to g0, to light off any time.
Je head just finished the boller clezning period.

£21.Q. How long would it have taken you to get steam up in the
other flrerocom?
A. Seven or elght minutes, sir.

22.4. Do you know whether or hot Ko. 1 fireroom was damaged
at this time?
4, Wo, 9ir, I do not know.
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£35.%. Was any one in iv. 1 fireroom at that time?
Ae Yes, 8ir. one of the woundsd, &nd two other men

I don't know thelr names, amd , chief watertender.

£4,9. Do you have any complaint to make against any member of
the erew or any officer on the PANAY?
A. Mo, sir,

25,3, Do you have anything more to tell the court?
m 4, Yes, sir., I saw the sumpan shot at from the plane.

leither the judge advocate, nor the court, desired to further
to exsemine this witness,

The court infommed the witness that he was privileged to meke
any further statement covering anything relating to the sublect
imatter of the inguiry which he thousght should be 2 matter of
record in connection thersewlth, which had not been fully brought

out by the previous questioning.
The witnees stated that he had nothing further to say.
The witness was duly warned und withdrew.

A witness called by the judge advocate entered, was duly
sworn, and was informed of the subject matter of the ilnquiry.

Bxamined by the Jjudge advocatse:

l.3. State your name, rate, and present station.

A , machinist's mate first class, U.8. Navy
U.5.5. AUGUSTA, formerly in charge of the snginercom, U.S. S,
PANAY, underneath the chief.

2,Q. Where were you when the PANAY was bambed?
A, I was lying on a cot on top of the starboard engine, sir.

J3.%. feres you engineer of the pull pan?
A. Yes, sir.

¢, . How many trips did you make to the beach?
A, I made two trips with wounded men and two trips trying %o
get stores - four trips all together.

A. Well, the firset load we were about fifty feet away from
the besach when they dropped about seventy five yards or sevsnty
five feset, I would say. after the plane dropped the bomb I
looked up and saw it oircling overhead, I then heard a zoonm
again and heard someone say, ' has been hit agaln". From
this first bomb that was dropped there was shrapnel that fell
alongside the boat, fragnents, that is, but it was after it
cirealed again that they saild Kozak was hit,

I 5.3. '"ere you machine gunned from e plane at any time?
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8.Q2. Did you see machline gun bullets near the boat?

H i, No, sir. The last trip we heard engines running though,
it was another airplene coming so we got in the boat and shoved

off. 7e had just shoved off when we heard machine gun fire,

about five bursts, and when we were a little farther away we

heard about Tifteen more rounds and when we were almost tc ths

beach a Japanese boat came alongside the PAlNAY.

7.%. Did any machine gun bullets from this last fire land

| near your beat?
A, Ho, sir, 1 d4idn't see any splasghes no plece; I could hear

the crack of machine gun fire but couldn't see the splashes no
place.

8.2. after the bombs struck what did you do with regard to

your duties in the engineroom?
4, As Boon 88 I saw the lights went out I went down below and

| the man on watch went to his mechine pgun station. I tried te
start the steam generator that had already tripped outf; I reach
the trip and opened the throttle and found there was no steam.
Then -, elsctrician, came below znd said to start the kero~
sene generator but the radlic being out of commission, this
generator was not started. I than attempted to start the homo-
1ite pumps, under instruction, tut hefore they were started tha
captain ordered 211 hands fo abandon ship.

-

J‘ leither the judge adwvocate, nor tha court desired further o

examine this witness.

The court informed the witness that he was privilegsd to make
any further statement covering anything relating to the subject
metter of the inguiry which he thought should be & matter of
record in conneotion therswith, which had not been fully brought
cut by the previous questioning.

]
1 The witness stated that hs had nothinz further to say.
The witness was duly warned and vithdrew.

A witness called by the Juige &dvocate entered, was duly
sworn, end was informed of the subject matter of the inquiry.

Zxamined by the judgze advocate:
, chiaf watertender, permanent appointment,

<
ng';tt&chad to the U.5.3, AUGCTEIT., formerly asttached to U.B. 4.
ARRAY ,

A 1.4. State your n=me, rate, and nresent station.

2,0. Wheres were you ¥%hen the PilsY was bombed?
J a4, I was in No. 1 firsroom sleeping.
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i #,%. Describe what happened there.

A, about 1220 in the afterncon I went below to zo to sleep
thinking I would have a peaceful afternoon to sleep in. 4About
some time later I was awakened by a terrible noise - sxplosion.
I heard something running, it sounded like water, and discovered
that the fuel oil line had busted. I c¢losed off the proper val-
ves to keep the oill from running out. I then went on the ton
side, I could hear airplenes overhead, am bombs were dropping
around the ship. I then went below, to No. 1 firercom to look
for a palir of shoes I had lost as there was glass all over the
topside on deck. 4As I was coming up the ladder there were two
men standing in the alr locker door - ome man outside. Then I

heard a loud explosion, and chief guartermaster | _ grabbed his
arm, I don't remember which it was now; one sesman lnside the aip
locker, by pame, ha dropped.  8hip's coock, he
holler, "I'm hit". Then I told them to coms in the firercom and
we'll close the doors. said, “What the hell, I'm alrsady
{hit", - stepped 1n the fireroom and I got him out of the

{ way., was unconscious, I couldn't 1ift him. He finelly

|began to move, I got in the fireroom and let him down. T kept
the air locker door closed but I could still hear bombs dropping
land planes overhead. I did not see any planes during the bomb-
ing as I wee on the inside most of the time tekling care of the
two wounded men &s both had been wanting tc leave - to get out-
{side. I have no idea where they wanted to go. AaAfter the bomb-
ing was over, or rather thought it was over, I saw a pull pan
glongside and I first got the wounded ashore. Then 1 went around
the firerooms, looked in the steaming firerocom to see that all
was well and when I came back to lio. 1 fireroom I closed the
doors before Nos. 1 and 2 flrerooms tight and elosed the air
locker doors as tight as possible. Then I ran into our doctor,
Lisutenant , 8nd assisted him in getting medical suppliss
ashore. I also closed the steaming fireroom air locker doors as
tightly as possible and then we went ashore - we abandonad ship.

4.4, would it have been poesible to get steam up in No. 1
boiler?

a, ‘le could have gotter steam for &uxiliary purposes but not
to get underway as the main fuel oil line was busted by the
bombing - apnd the fuel oil line to the burners on No. 1 boiler

rafter the first bomb.

5.3. Did you examine the steaming fireroom to discover whethen

it was necessa {0 mecure?
A, Ho, sir, did not. I was sleepins 2t the time it happened
and the man on wateh, I asked him about it and he =ald he had
secured. 1 was very much excited., I didn't qusstion him as to
whose orders it was to sscurs. I just secured the firercom aux-
iliary stops to save steasm from seckpinz from the hroken lines,

8.3. Did you see sny broken lines?
Tig I{ﬂ, Eir.

7.%. <het is your stition in U emergency?
I . Fil'ﬂ TOOMmS «
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B.<. Did you make any report to higher muthority as to the
condition of the firerooma?
| a. L did. :

9.%. To whon?
A. To the chlef enginser.

| 10. ., “hen and whera?
4. .Tter the bombing was over I assked him what he wanted z=e
to do.

{  11.2. /pat 4id he sav?
A. I couldn't understand him: there vas s¢ much confusion I
gidn't understand him.

12.3. Did he give you any furthsr orders?
Ay o, Bir, he went uaround it:: other side of the ship.

15.3. Did you receive uny orders as to what was to be done to
the Tirerooms after the firat hLonmb hit the PalIAY?
si. o, sir, I couldn't zet in direct contact with the chief

engineer.

t 14.3. Jow many men in your fireroom orew?
A. There g&re a8ix wateh standers. CLeven all together with
mnyself,

15.2. #here were these mean during the bombing of the Palla¥?
A, Most of them were handlins mechine zuns, I belisvae.

16.3. Did you ses them around the ship or glve thsm any nrﬂerﬁ
ragarding abandoning ship?

A. Yo, 2ir, I heard soma one pass the word, "All hands abendor
ship."

17.3. Did you feel no responsibility for your men 2s regards
their performance of duty or their safety?
A. I did, yes, sir., I had three men ashore.

18.Q., Ashore?
A, Yes, sir.

19.Q, “'hat do you mean ashore?
 A. I mean on the MEI PING, sir, That's including the seven
men I had in the fireroom. One wen was fired, or hit, in the
crew's compartment; one man on watch; one men running the out-
board motor - engineer of the outtosrd motor, axl others were
ing machine guns.

20.32. Do vou know whaether sny clieck was made to dstermine

A, Mo, sir, I cannot say. I looked the firerooms over, as I
passed the crew's compartment I loocked 1n there, I went to the
sick bay to g2t medical supplies., I looked in the chief's guar-
ters and I glanced in the engineroom hatches. T didn't see any-
one in any of these pleces. They held muster &s we arrived on
the besch and 211 were accounted for.

-11l8=
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fwas in command. We were all taking orders from Captain

2l.%. Before the shlp sznk?
A. Yes, Blr.

22.Q. In your inspedtion af the ship prior to leaving, what
was her condition es regards flooding from leaks?

A, I checked up through the firerooms for leaks, closed doors
there was gbout a foot of water in Jios. 1 and 2 firercoms, but
I could see no holes where witter was running in. There ware two
fragment holes in Mo. 1 fireroom well above the water line,

23.3. Yag there any water in the bilges in any of thesa fire-
rooms before the bombing?
A, No, sir, they were perfectly dry.

24,3, "hen you arrived on shore who did you consider to be in
command of the party?

A, At the time I arrived ashore I didn't know who had been
wounded so when I found that our captain was wounded and our
eaxscutive officer was wounded, I considered 1t was Lieutsnant

who was in charge. He was the senlor offlicer present. Ths]
I understand thet Captaln turned his command over to
Captain

25.Q. Who told you that?
A, It was Just talk throughout the cerew that Captain

afterwards.
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26. Y. D14 you receive any dlrect orders from Captain

A, No, sir, the way they were put out I 4idn't call them
direct orders. He would say, "I went a man hera,” and if 1
was present I went, and if he said, "I want these men over
here”, and I was there I assisted. Anything like that whers
I could help the wounded or assist the wounded I aid it just
by action without any question.

27. %. #¥as there ever any dispute as to exercising commend
within the party as far as you know!

A, No, sir, everybody worked willingly. They didn't have
to ssy, "You do this", if they winted a man and scumebody
was there they went willingly regardless of rate or rank.
The newspaper men, they lhelped alro,

28. . CQould Capteln huve been acting as Captain
o exscutive offlcsr®
A, He mizlhit have been.

29. 3. Do you have unythine ol eredlt or discredit which
you would like to speak about regexrding any man in the crew?
A. Well, on the ship I can pive credit to the chiefl
bostswain's mate. Fe was a man that coversd a lot of
territory on the ship, lowersd the boats, handling the
men, operating the machine suns and all. _. chief
guartermaster, after bein” wounded three times I belisve
e slso manned the machine gune, 211 hands that wers abie
to get around assisted 1In sll casss that they could,

willingly.

jeither the judge advocate, nor the court, desired
further to examine this witness.

The court informed the witness that he was privileged
to make any further statement covering anything releting
to the subjeoct matter of the inquiry which he thought
should be a matter of record in connection therewlth,
whicli hed not been fully brousht out by the previous
guestioning,

The witners stated that he hed nothing further to say.
The witneee was duly warned and withdrew.
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A witness celled by the Jjudge advocate entered, was duly
sworn, and was informed of the subject matter of the inguiry.

Examined by the judge advocate:

1.0. State your name, rate, and present station.
Ao , boatswain's mate first eclass, U.S.8.

AUGUSTA, formerly attached to U,5.8. PANAY.

2.3. Where were you when the PANAY was first bombed?
A. In my bunk on the port side of the crew's compartment,
aft. ;

3.a. Were you gun captein of number one gun?
A. I was gun captain on the forward three inch gun.

4,y. Did you hear the general alerm soupd?
A, I heard a couple of tingles on it, that*s zll.

5.3, When was this?
A. Some time between one and two o'eclock.

6.Q. With reference to the first bombing, when was this?
A, It was immediately after the first bomb hit,

?7.4. Did you men your general quarters station?
A. I couldn't get to 1it, sir. -

8.3. Why not?

A. I tried to get up t¢ the port side of the ship but the
planes were diving from that side - bombs were coming from that
side, also machine gun fire, then 1 went through the crew's
compartment to the stsrboard side trying to get to my statiocn
but epperently the plane had hit the gun - the forecastle was
under water, it had started to go down by the head.

9.3. Explain how the gun was disabled?
A. I couldn't explain it.

10.9. What condition was it in¥%

A. Something had hit it and bent the muzzle of the gun, 1%
was bent down toward the deck. 1 dida't see the gun mount
because guns are in back of shields on the gun platform.

ST

B e




fora a0 milnt )

|

out of the passagewaey into the boast, he said, "Never mind me,

matter of the ingquiry which he thought should be a matter of

11.5. Where was the gun's crew?
A. When they found they ecouldn"t get out there they went to

the machine guns.

12.¢. What station did you man?
A. Machine gun. I tried to get on them but there were men
already on them when I went up there.

13.3. Were you in thelast boast to leave the PANEY with

passangers?
A, I believe it was, yes, sir.

14.3. Were there any officers in that beoat?
A, Mr. was in there; he had been wounded, Mr. :
Mr. snd Mr. were in the boat.

15.3. 4&re you sure that this was the last boat with any

personnel?
A. I really think it was, yes, sir.

16.3. Do you have anything to say to'the credit or discredit

of any member of the PANAY?
A, Hothing but admiration for every man of the ecrew, sir.

17.3, Why?

A. The way they took care of everthing, they were wounded,
no growling about 1t or taking off. They dld the best they
could when we got them off the ship.

18.%. Did you see Hulsebus after he had been wounded?
A. Yes, sir.

19.3. Where was he?
A. At the bottom of the after starbsoard ladder right outside

of the engineroom.

20.3. When was this with reference to the first bombing?
A, I should say about five or ten minutes after that, sir.

£1.Q. What condition was he in?
A. He was talking end told us when we were trying fo get him

I'm all right."

Neither the judge sdvocate, nor the court, desired further
to examine this witness.

The court informed the witness that he was privilegzed to nakg
any further statement covering anything relating to the subject

record in connection therewith, whioh had not been fully brought
out by the previcuna questioning.

The witness stated that he had nothing further to =ay.

The witness wes duly warned and withdrew.
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A witness called by the judge advocate entered, was duly
sworn, and was informed of the subject matter of the 1lnquiry.

Examined by the Jjudge advocate:

1.3. State your name, rate, and present station.
a. , radioman first class, redioman in ch=rge,

' U.5.5. PANAY, now serving on board U.5.5. AUGUSTA.

2.3. Where were you when the PANAY was first bombed?
A. In the ehief petty officera' washroom, s=ir. .

3.2. Did you at any time go into the redic room?
A. Yes, sir, immediately afterwards, right after the first
two or three bombas had struck, just a few seconds later.

4.0. Desoribe the condition of the radio room?

A. £11 the batteries had been thrown out on the deeck from
the shelves, the high frequency receiver, it had been thrown
out on the deck, and all the coils; both typewriters were on
the deck, chairs were over turned. The table that is used to
hald the confidential safe, 1t had broken down. The supports
that held the transmitter to the overhead had been sheared
away, and there was no power on the transmitier at the time.

5.3. Where was the confidential safe?
A. It was sitting on top of the table on the port alde of

the redio room, sir.

6.2. Was the door of the safe locked?
A, Yes, slr.




7+ @+ Do you kmnow what confidential publicaticns, or what L
publications were in the safe? L

A. I don't know what was in the aafe at the time, but
: whatever is kept in there.

8. Q. Do you know if any of these were removed from the safes?
A. o, sir, I don't lmow.

¥. Q. Did vou leave and come back to the radioroom after thisy
A. T went and helped take Captailn ® down the ladder.

10. Q. Then how much Jater did yon come back to ths radlo

room?
A, After the bombing was over.

11, §. Describe the condition of the radioc room thean.
A. It wae about the sams, sir.
12, Q. Did you know the combinetion of the safe?

A, No, sir.

13. @. Tould it have been posslibls to open the safes for one
who knew the cambination?

4. I don't know, sir,

14, Q. Would anything have hindered the @afe door from swiffing lfw
open?

A, Ths tahle wes agninst the balkhead and ths safe had l
fallen cn that. ;, redioman Tirst class, and myself 1
tried to move the safe but couldn't. It might have been possible
to open it 1f they had had time. We tried to manhendle the safe
to throw it over board but we couldn't move 1t.

15. &« Do you ¥now if confidentizl publications were kept
anywhere slse?

A. They had been worklng on them that dey and soms hed
haen teken out.

16, Q. Who do you men by "they"?
.11- HI"— ﬂl'l.ﬂ- Hl.". Ll

i
17. Q. How do you kmow about this?

A. I mow that a confldential or sscret despatch had been
sent - it had been used about two hours befors,
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18, . Do you have any statement that you would llke to make
to this court that you believe this court shounld know?

A, Only that the machine guns ceouldn't be trained Torward
and Ting sights would have helped.

Neither the judge advocate nor the court desired further to }
exanmine this witness.

The court informed the witness that he was privileged tc make
any further statement covering anything relating to the subjeet
matter of the inguiry which he tought should be a matter of
record in connection therewith, whleh had not been Tully brousht
cut by the previous guestioning.

The witness stated that he had nothing further to say.

The witness was duly warned and withdrew.

A witness called by the judge advocate entered, was duly
sworn, and was informed of the subjeet matter of the inguiry.

Examined by ths Judge advocate:
1. 4. State your name, rank, and present station.

A. Captain .y 0.8, Navy, Chlef of Staff, U.S,
Asiatic Fleet, attached to ths U.E.5. AUGUSTA.

2. Q. The court reguests that you give them any first hand !
{nformation you may have from Japanese cTficlal sources regard-
ing the bombing of the U,S.8. PANAY,

A, Admiral , Chief of Stafrf, Japanese Third Fleet,
ecalled on board a few deys mgo to give me such information as
he had regerding the bombing and sinking of the PANAY. Lisut-

enant Coumander - scted as Interpreter during this
interview and afterwarde drew up an alde memoir conteining the
information given by Admiral . I understsnd this
evidence has been introduced into the record by Lisutenant Com-
mander » Yesterday Vice Admirsl _ & and Rear |
Admiral - called on board to see the Commander in Chief.
In the course of conversation Vice Admiral . . 1 stated that

after further guestionlng the pllot in one of their planes that
took part in the attack on the PANAY admitted that he had fired
his machine gun. The Admiral was not sure whether the machine
gun was fired at the PANAY or at one of the boats engaged in
the landing of the PANAY crew, The pilot claims that he fired
one burst of about ten shots. Up to this time Japanese navy

cf fielals heve mainteined that the personnel in the planes did
not use their maschine guns.

Examined by the court:

. Q. Then it is fair to assume that an investlsatlon has
been made and that, as previously stated, he did fire his
machine gun?

A. I think 80,
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[ A. Thirteen despatches, heare they are,

4. Q. Were these planss being opsrated by the Army or the
Navy?

A. I could not sgy definitely. \¥s have unconfirmed reports
that the planes were actuslly operating under the Army.

5. Q. Do you know if the pilots of thesse planes were officers
cr enlisted men?

er, There was &lso a lieutenant attached to the planes. I
believe the othaers were all enliatad men.

Neither the judge sdvocate nor the court desired further to
exanine this wiltness.

The court informed the witness that he was privileged to make|

any further statement covering anrthing releting te the subject
matter of the inguiry which he thought should be a matter of

out by the previcus questioning.

The witness stated thet he hed nothing further to say.

The witness was duly warned and withdrew.

Lieutenant ( junior grade' - U.8. Navy, was recalled
by the judge advocate and waimed that thu cath previocusly taksn
by him was still binding.

Examined by the judge advocate:

l. Q. Do the official files cf the Commander in Chief, U.S.
Asiatic Fleet now contain additional reference to the uuhjaut
matter of this inguiry which might be of interest to this court?

A. They do.
2. . What reference do thev contain?

3. . Ars these despatches duly asuthenticated?

A, They are.

The despatohes were submitted to the court and by the judge
advocata offered in evidence.

There being no objection, they were so received.
4, Q. Read these despatches.

A, The witneas read these despatches, copiss appended marked
1“Ezhibiti 18(1) to 18(13).

Neither the judge advocats nor the court desired further to
xamine this witness,

The court informed the witness that he was privileged to makJ
Ey further statement covering anything relating to the subject
tter of the lnquiry which he thought should be a metter of

<1E6=

A. The senicr officer in the planes was a lisutenant command=|cH

record in conneetion therewith, which had not been fully brought |cfu
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record in connection therewith, which had not been fully
brought out by the previous questioning.

The witness stated that he hed nothing further te say.
The witness was duly warned and withdrew,

The court then, at 3.36 p.m,, adjourned until 8 a.m.
TomorTrow.
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H SIXTH DAY

U.S5.8. AUGUETA,
Shanghai, China,
Tuesday, December 21, 1937.

The gourt met at 8,05 a.m.

Pressnt:

ﬂﬂﬂrtm '.l U' 5. Hﬂﬁ,

Commander , U.S. Navy, and

Lieutenant Commander ., U.S. Ravy, members;
and

lieuntenant = ' , U,8, Bavy, judge advocate and

his counsel.

, ehief yeoman, U.S. Navy, reporter.

No witnesses not otherwise connected with the inguiry were
present.

“ The record of proceedings of the previous day of the inquiry
was read and approved.

PR S —————

The court then, at 8.15 a.m,, adjourned until 9,20 a.m., 8%

Shanghai, China, to take the tastimony of Lisutenant
i U.8. Navy,.

Present: All the members, the judge advocate and his couns
end the reporter.

o ET—

Mo witnesses not otherwise connected with the ilnquiry were
present.

| A witness ealled by the judge adyvovate entered, was duly
1 sworn, and was informed of the subject matter of the inguiry.

Examined by the judge advocate:

1.Q. State your name. rank, and present station. A

A. Lisutenant . : iy U.8. Navy, formerly attache
to the U.S.S. PANAY, at present at the Second Marine Brigade ‘
Eospital, Shanghasi, China, for treatment.

2.0s Were you the executive offlcer of the U.3.8. PANAY at
the time she was sunk?
A, I was, k

3.Q. Have you prepared a spatement with regard to the sink-
ing and loss of the U.S5.5. PAN?
A. I have; here it is.

T N Wy
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The statement was submitted to the court and by the judge

gdvocate offered in evidence. [
|
!
1
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which time 1t recomvemed in the Second Marine Brigade Hospltal, |
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There being no objection it was 30 received.

4.3+ Please read your statement to the court.

The witness read the statement, hereto sppended marked
nExhibit 19(1) &2nd 19(2)".

Selse Did you write this statement?
f A, I aid.

-

6.5e Is 1t duly authenticated with your signaturef
A+ IE 1a,

7+3%s Is this your signature that appears at the bottom of
lyour statement?

i. It is. i
[ |

8.3« Did you at any time tell Enaign that he was !
commanding officer of the ship? |
1 A. No, sir.

9,3. Describe, generally, the watertight construction of
the U.S.5. PANAY as to watertight subdivisions,

A, The U.S.S. PANAY was divided into small watertight com-
artments by horizontal watertight bulkheads. There was a water=-
ight hatch leading to the paint locker forward, ons to the
ljearpenter shop, one to the armory and cne to the second class
etty officers' compartment, the last two on the starboard side.
here was a watertight door leading to the post office and
lectrical storeroom and a watertight hateh leading to the
esoman's office., The yeomen's office and second class petty
ffieers' compartment are one compartment:; the bulkhead between
hem is not watertight. There is a watertight hatech in the main
rew's compartment leading to the ice machine; a manhole plate

eading to the shaf#4 alley, and a watertight hatoh to the boat- @ft¢
's hold. That's all.

10.4s Did the ship's orders cover the closing of these doors
and hatches in an emergency?

A. Yes, sir. We bad a special order for air raid procedure.

11.3. What was 1t, 1n general?

i, On the first alarm we closed all watertight doors and
hatehes and the word passed to elose the ship., Whenever planes
ere in our vieinity when the air alarm was not sounded such as
lanes in Nanking, when the Japanese were close to Nanking, and
he glity failed ta sommd the alr azlarm, we immediately passed the
ord to close ship.

12.9. Was this word passed when attacked on 12 December, 1937,
d if not, why not?

A, As I was coming up the starboard side I yelled, "Close
Thip“, several times.

13.Q. This was after the Tirst bomb struck? |
A, Yes, sir. |
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l4.3+ Have you any knowledge as to whether or not your order
waa carried out?
A. Yes, sir, because seaman first class, came up

to elose the hatech on tha starboard side as I was beginning to
l close 1t.

i 15,3+ Have you any knowledge as to whether or not the lower
deck hatches were closed at any time?.

A. There were no lower deck hatches, sir. There were no
watertight doors or hatches below the water line except maphole
plates which were habitually kept closed.

16.Q, What reason have you for believing the Captain gave
orders to abandon ship?

| A. Because when I came below I saw people beimg put in the

boats and some one had told me that Captain  _ had given

the order to abandon ship,

17«3+ Did you consider the Captain still in command, or did
| you believe the command to have passed to you at any time before
leaving the ship?

A. I belleve that the command had been passed to me beecause
it seemed as though the Captain was seriously injured and with
all the bombing I didn't have time to see the Captain to find
out 1f he wanted to turn over command to me., I did mot think
we had time to do this.

18.Q. How long, in your opinion, after the first bomb struck
was 1t that you heard the word passed to abandon ship?

4¢ I didn't hear the word passed to abandon ship, I was tolad
that the Capfain had ordered it to be passeds I have no idea

19.Q. At that time did you consider yourself to be in commsnd
Aa Yes, ﬂ:lI‘-

20.Q« Did this order meet with your approval?

4, Yes, sir, because I had also given the order before I ceams
down to the main deeck,

2l.9. Why?
A, Because the ship was sinking and T knew we had to get off
in a hurry to save the remsining men on board.

22.Qe About how many trips with the available ship's bdoats
were required to abandon the ship's company and passengers under
the conditions which existed?

A, Four trips for each boat if boats were filled to capacity.

23,0« Did you give any instructions as to the method of
Ehandnning ship and the procedure of the boats?
A, I did not know how deep the water was over on the bank and
0% wanting the boats to run aground I told them to run up to
hallow water and have the men wade ashore,

24.Qe. Was there any order of disembarkation preseribed?

As Captain I imegine, gave orders that the wounded be
aken ashore first because wounded men were being put in the
oats before the others,
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25,3. Do you know which boatl the Captain left 1in?
As Hﬂ. sir.

6.0, How long did you consider yourself to be in command |
of the sgip‘s company, that is, until what time? i
A, Until I left the ship, sir. {

a7 .G. To whom did you then relinquish command?
A % told Lieutenant (junior grade) te take care of
the remaining people on board.

i 8.Q3. When you arrived on shore, did you eonsider that you
atill had an active status, or thet you were in a sick status?

. I soon found out that I was in a sick status. I was
getting weak and couldn't stay on my feet for any great length
of time,

29,2, Was the 3 inch battery manned or fired at any time?
L'Nﬂ. Sir-

miq. Wh}' 1101??

A, Because in our raid procedure we only manned machine

because we wanted tc keep the hatches closed, that is, the
hatches leading to the magazine, and also the magazine doors.

B3l.3. Were the 3 inch antiaireraft guns manned? ﬁl'
A. Yes 3 Hir.

32.3. And no plan was provided to use them against airplaneaT
A, No, sir., We considered the two guns ineffective,

33.5. Why were they ineffective? !

4, Watertight integrity was more important them fire from th
two guns. In order to fire the guns watertight hatches and door
had to be opened in order to get ammunition. The guns are 3
ineh 50 caliber antiaircraft, and were controlled from the
bridge, that's the only control we had, without any direetor,
and fuses had to be set by hand,

34.,Q. IMd you at any time fire at Japanese troops on the
shore? |
A. Ho, sir.

35.3« Have the 3 inch guns been fired during the present
Sino-Japanese hostilities?
Ba HG, sir.

36,3« Had the machine guns been fired up to the time of the
bombing attack on the U.3.35, PiNAY?
: A. No, s=ir,
| $7.Q. While standing up river about 1000 the morning of 12
December, 1937, did a Japanese boarding officer comes on board?
As Yeg, 8iTr.

3B.Qe. Flease describe the method of his arrival.
A. a boat came alongside with Japanese soldlers and a Japanege
Army Officer came up over the side; no ladder was down at the
place open for our gangway. 1 met him and he sa1d that he wishe
1
|
|
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| ately attacking us.

to speak to the Captain. I went up on the bridge and told the
Captain what he said. The Captain turned the deck over to me
and went below., When I loocked down again I saw two Japanese |
soldiers on board, armed, I don't know when the armed mencame
aboard., They never followed immediately after the officer mor |
did they come aboard while I was on the bridge informing the

Captain,

39.4. What was the manner of the Japanese offiecer?
A. He sai1d he wanted to talk to the Captain; he spoke English,
he said, "Tell Captain come below", down here, or something ;
words to that effrect,. !

40.9. Do you consider that he waa deliberately discourteoua?
A, No, sir, I dida't. I thought he knew very little English
and probably had this memorized.

41.Q. In your judgement, could anything have been done which
was not done to prevent the sinking of the U.3.3. PANAY?

A, No, sire.

42.Q. What wers the orders on the PANAY with regard to firing
in self defense?

A, Our orders were not to fire unless damage and injury to
men - damage to ship, or it was notleed that planes were delibeny-

43,Q. Why were the guns covered?
A, They were habitually kept covered unless they were mannad,

Examlined by the court.

44,0« Had you any reason to believe threough information of
the Japanese or other scurces that the PANAY was anehored in a
dangerous area at the time of the bombing?

L+ NO, sir.

45.%« Can you state the relative times, with the first bomb
hit as zero time, the time the Captain left the ship, the time
when you recelved word that the Captain had ordered abandon
ship; the time when you passed the word to abandon ship, and
the time when you left the ship? If you cannot give times,
please give the sequence of these svents relative to the bomb-
ing period.

4., I do not know when the Captain left the ship. Toward the
end of the bombing I wrote out the order to abandon ship. Soon
after I went below I was tcld that the Captain had given the
order to abandon ship, which was before mine. I left the ship
after the last bombing attack on the PANAY, After the bombing
was over I was told that the Captain bad been taken off.

46,3« Had you been working with Ensign on any coded
despatches on the day of the bombing?

Aes Yes, sir, I deeciphered znd enciphered a confidential
coded despatch; in order to check it.

47 .3« What system was that?
A+ Cylindrieal cipher despatch.

}
i
48.Q. What was done with the cylindrical oipher machines artn}

you finished using them?
A. I gave them to BEnsign L

|
|
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| seeret and confidential matter in case of abandoning ship?

49,3+ Do you know what he did with them?
i I don't know, but later on I saw him throw two of them

ov2r the slde,

50.3e Had you used two that morning
As I used only one, '

5l.Qs Where were the confidential publications kept?
A. In the confidential safe in the radic room.

52.0. Do vou know whether or not any attempt wes made to I}penf
this safe or otherwiae dispose of the publications? -

or "econfidential papers" on the bullkhead Ensign came

As I don't know, but after I wrote "oconfidantial pnhlinatiunnrf?
I

down with the eylinders.

53eQe Did he come from the direction of the radio room?
A. I don't know, sir.

54.Qs Were there any officers or men who did not perform
their duties in a satisfactory manner?

4. No, sir. They all d4id more than was ressonably expected
of them under the very trying circumstances.

$5.Qs Is there any officer or man whom you thimk is deserving
of speciel commendation over and above the rest?

p

Ao Yes, sir. OChief Doatswain's Mate ..——. who lowered
boats and made trips in the motor sampan, and ly, machiniat's
mate first class, -» thief guartermaster, *y coxswain;
Captain s U.8, Army, Lieutenant who stayed om his
feet the entire time ashore even though he suffered &L
and Mr, . and Mr, »

|
D6,Qe« Who was responsible for the security or destruction of

i, The communication officer, Ensign .

57+%e Did you observe Ensign after the bombing?
A, I saw him in the passageway after I came below during the
latter part of the bombing and also & while after the bombing.

584Qe What passed between you, if anything?

Ae I don't kmow of enything that passed between us, And T
am not even sure that he was the one that T pointed out what T
wrote on the bulkhead or ochart about confidentiesl publications,
but I do know that soon after he appeared with the ecvlinders.

59.Qe Could you observe whether or not he ssemed to be normal,
that is as normal ag the conditions permltted?
A, I don't know, sir,

60.Qs Did you observe Lieutenant during or after the
bombing and 1f so deseribe your imprassion of him?

h. Yes, sir, after coming below to the thwartship passageway
Tientenant was near me most of the time and passed cm and |
carried out orders that I wrote up or seribbled to him,
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61.Q. Did you delegate any authority to him?
Le Before I left the ship I told him to take care of the
remainling people on board.

|
62.0, Did he make any report to you as to the pessibility |
of getting the ship underway? .

A, I think it% was Lieutenant ; if not him some one ;
else in the sngineering department ftold me they ecouldn't do 1t.

possible to beaeh the ship by slipping the anchor cable and
steering the ship on to the shore?

A, No, sir, because there was no relative motion on the ship
to glve us steerageway.

|
i
63.9. In retrospect, do you belleve it could have been i
!
l

. B84.49. Did you know the combination of the confidential safe
in the radic room?
L. No, sir,

85,4« Do you know who did Kknow 147
A, Ensign Biwerse.

66+%. Do you kmow if anyone else knew the combination?
Ao No, sir, .

67.5., Was the confidential safe of such a size that vou coul
have thrown it over the side.
Ly No, 81T,

68.0., How many able bodied average sailors would it havse
taken to throw it over the side, in your opinion?
A. I imagine that elght, with plenty of line and egquipment.

69.5+ Do you have anything to lay to the charge of any
officer or man with regard to the loss of the U.5.5. PANAY®?
A, No, sir.

= B el R .

70.3+ Is there anything else you would like to say in connec-
tion with the subjeet matter of the inguiry?

A, Yes, sir. The sealed combination of the confidential safe
was in my safe in my room, And I would like to mention for
speeial commendation Mr, 'y Mr. .y Mr. 1, and
particularly Mr, of the London Times,.

Neither the judge advocate nor the court desired further to
exsmine this witness.

The court informed the witness that he was privileged to makd
any further statement covering anything relating to the subject |
matter of the inguiry which he thought should be a matter of I
record in connection therewith, which had not beem fully brought
out by the previous questioning.

The witness stated that he had nothing further to say. [
The witness was duly warned and withdrew.
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: A withess celled by the judge advocate entered, was duly
sworn, end wes informed of the subfect matier of the inguiry.

Exemined by the judee advocats:

1.3. State vour neme, rank, ani present station,

&, , liantenant (junior grade), U.S, Mevy,
formerly engineer officer, snaecizl Aisbursing =gent and
comnissary officer, U.5.8, PAAY, at present at the Second
Yerine Erizade Foepital, Shanshal, China, for treatment.

2,3, Where ware you when the .5.3. PANAT was sunk an

| Decombe r 12, 1937%
A. I was on board at that time.

J.ge Have you preparad a stetement wlth regard to the
bombing snd elnking of the U,E.8, PALAY?
A. I have; here 1t is.

The statement was submitted to the court and by the Judge
sdvooate offered in evideance,

There being no objJeotion, 1t was so recelved.

4.%. Plascse read your statemant to the courts.

The witness yeasd the statement, hereto apnended merked
"Exhibit_20(1),.20(2) and 20(3)".

5,8. Did vou write this statament?

A. I diaq. :

8.9, Is this your siznature that esppears at the bottoem
of wour statement?
..ﬁ... Iﬂ 13‘ -

7.%. Is thils statement true ta the bast of vour knowledze

and belief?

! A, To the beet of my knowledze apd beliaf, it is, I would
likxe to efid that the usual custom of the PAINAY wes to put all
those who were not manning sun stetlons in the erew's compsrt-

nt but In passing aft the crew's annqiumﬂt was sg smashed

up and things wers flying eround thst it wes impossible to put
anvone in thera,

8.3. Whera wara vou vhen the first bomb hit the TARAVS
A, I was standing on the starboerd side by the forward
ladder.

B.3. Main deck?
. YMain deck.

10.8. Then what did you do?

A, As soon as [ had realized what had happened, I crossed
ver to the port slde and the flirst thing I noticed was Xr,.
(*essle belng shoved up through the office., 4dlso, on the port
side, I esaw Fisher, chiefl watertendsr, who came gut of Mo, 1

1 ss-

Ee——

e S ——— S



]

] = | S| ¥ iy F ie ¥ i b . . =g

|
fireroom =nd said that the fusl oil line was broken; he was

a:iti.raly covered with fuel oil fror head to foot. E'a had been
in No. 1 fireroom which, at the time, was not being used. We
were stesming only on one boller, thet wes in No, 2 Tirercom.

11.3. Upon recelving this report, what action did you take
with rezard to the snzinsesring dapartment?

4. I 414 pot enter the fireroom, the -firerocom entramce %o
Ho. 2 Tireroom was on the starboard side, so 1 crossed over to
get to my stetion which, as statad, was on the fantall and not
in the snzineroom. And, as had reported to me that the
enginercom was very badly torn up end the door out to the upper
landing of the engineroom, which is aft of the sick bay, wes
veing used for the wounded during the progress of the bambing,
I d41d not go down into the englneroom.

12 .%. D14 anyone report to the Commandlng Cfficer that the
engineering plant was disanled?

A. Eot that I know of; I did not see the Ceptaln until T
geme out of the zelley just befors they were putting bLim in the
‘haat to take him ashore; he was sc¢ bddck from scot thet I
d1dn't recognize him untll I saw his uniform - the stripes on
his uniform. Eis face and halr were entirely black.

13.9. Did it not cceur to you that saving the ship might
depend upon whether or not you conld get underway?

A, It did appear to me that the safety of the ship dspended
on whether we could get underway. '

14.3. Did1 you take sny action to check up end see whether or
not you could get underway by any poseible mesans?

A, Cnly by talking to the man who hed the fireroom watch
at the tims the explosion happened, who was Branch, fireman
filrst class. &

15,4, Could wou have raised etesm on No. 1 boller?

A, Not at the time becaus=e wa had no watch in No. 1 fireroom
and it would have necessiteted findlng some firemen other then
Hranch to take the wateh in the firsroom.

16.3. Could you heve =one down te the fireroom and rsaised

etaam?
|~ A, T could have, but knsw at tha time that the fusl oil line
tno the boilsrs was hroken.

17.3. D14 you know this to he the conditieon in Fe. 1
ﬂﬂrermm.

4, Yes, sir, because Fisher was in No. 1 firercom amd he
repcerted it to me,

18.%. What did you consider it to be your persmount duty,
looking efter the machinery spaces or taking your dutiess on
the fantail in this emerzency?

A, Xy %aramunt duty was to try to get the machinery oner-
ating but knew that we wouldn't he able to get underwey
beceuse the fuel oll lilnme had cerrisd Away; I knew that as soon
as I was able to contact Flsher after the first bomb hit on the
pert side of the ship,
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19.2. Did you inspect to =es how much water had come in
the machinery spacesa? :

A. T dldn't inspect myeelf, all I know 1s what was raported
to me.

20.%. What?
i, They reported to me that the seams were sprung smd thet

water was coming in the enginercom spaces,

1.9, Did you hear the order given to abandon ship?

A, The order first passed was, "Everybody man l1lfe jecksts™,
end when the boats weres in the water to get in the boats, to
apandon ship.

22.2. You stated that the word was passed to abandon ship
Auring & lull of the attack; when d1d the lull ocour¥ to which
you refer in your statement?

A, The 1ull oecurred just before the last attack the planes
made on us and I came from peck aft up to & position between
the galley end the wardroom head where all the officers wers,
all except the Captain, I @idn't lnow where he was, and Lieut-
anant proceeded to ask me gquestions by w:-it:ine on the
side of the bulkhead., After we were in the midst of the gquest- |
ioning, the plenes swooped down once more snd there were no
more attacks on the shlp by planes,

23 ,3. Prior to this 1ull, 4id wou see envone apnandoning.
ghip, or leaving the ship?
A. Yo, sir,

24.3%. #hen did the first boat lsave the ship with refersance
to the first bombing?

A, Just at the end of the bombing attack I saw the motor
pan leave first becsuse I~ as on ths starboard side.

25,4, Was this bafore or after you heard the word passed
to zet 1ife jackets?
A, This was after,

26.%. Did you hear the word ziven to ebandon ship?
A. I belleve I did hear the word passed but I cannot =ay
definitely who passed 1t.

27.%. Did you see the Captain leave the ship?
A, Yes, sir.

28,%. "hich boat 4id he leave 1in?
A. I belleva the Ceptaln was in the Tirst boat; he was
1ifted into the first or =econd hoat, '

29.%3. Did you hear the Captein say anything?
X, No, I dld@n't hear him say snyrthing, I was top far away
from him- =

30,3, "hen did Lisutenent i leave ths ship, befcre or

after you?
A. Beafore me.

31.5. Which boat did yvou abendon ship in%
A, I think 1t was the last boat; the motor pan.
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32.3. Wee Ensign - in your boat?
A. I eam not sure, but I know ¥r. ¢ end Mr,

and I wera in the fanteill of the hoat,

33,4, Did you know whether or not snyone was left on board

vhen vou got in tha boat?
A, I can't he sure because tha pulling pan was cn the nort

side.

54,3. %hom 4id vou conslider to be the commanding officer

on board ship during the bombing.
A. The Captain,

25.4. D14 you consider the Captair to be In command up to

the t ime he laft the ship?
A. I did, but I 4idn't know where he wes exactly, I dian't

sae him,

36.3. On shore, who wes in cnmmﬂ"i'
F A, The Cantain of the ship.

37.<. What did you consider to be the suceession in commend
or thain of commend of the ship from beszinninzg to the and of

this incident?
A, I npnsldered the Cepteln o he in sommand although I

took my orders from Lisutenant heving not seen the
Captain during the bombinz. When we reached shore the Captain
appointed Captain of the U.,5, Army to make arrangements

for the transportation of the wounded and unwounded to the
rnaarast city.

38.9. When you saw the Captain leeve the FANAY, vwhom 414
you consider had command on hoard the PANAY?
A, Lisutenant

I 39,8, Did you see Lisutenant leave the ship%
A. No.

40.3. Did you sver consider vourself to be in commend of

the PANAYT?
A, No,

4] ,5. When you left the ship 4id you know thet Lisutenant

had left previocusly?
A, I wasn't -sure,

42,8, If you were not sure, whs it not your duty to
diaaﬂver vheth=r or not wvou ware the senior officar on board}

A. It was my duty but Llsutenant and I boarded
idiffurant boats - cne on the port eide ﬂnd on® on the starboard

side of the ship.

43,.3. Did both of th=se hoats leave ai aspproximately the

eame time? .
A, I think they did,

44 Q. "hmat steps @14 wou take @a engineer offlcer to
prevent the PANAY Trom sinking?
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A. Steps I took wers to insure that the Beoiler 4id not
blow vp by securing 1t snd to close the doors leamding into both
firercoms. I did not get into the snzineroom because the door
was used at the torn landing as sick bav for the wounded,

45,2, Whet could have been done that was not dons to
increese the watertight integrity?

A, Nothing could have besn dcne. A1l hatches were closed,

46,3, Was any attempt made to stvop l”&ks?

A. Yone that I know of below decks.

47.4. when on shore, whom did pou consider to be in

i commend of the PANAY'S craw?
L L, I considered myvself to be in command of the orew,.

48.<. Why?

A. Beceuse the Captain was in 8 stretcher and Lieutenant

could not talk and was arpund the side of the hill from
us, from the mﬂin party.

42.3, Did vou so report to the Ceptain?

A, I had arrived on the benk &8s soon as I could find him,
After I reported 4o the Captain, he called Mr. N

, Ceptain ; Bna m;salf around him for a conference.
At that time he found I had heen hit in the ! J
We all declded that the man best fitted to cerry out our plans
was Captain of the U.,8., dmy, At that time the Ceptein
deleg&tsd Captain ¥ to meks arrangements for the removal
of the narty - wounded and unwounded, to the nesarest olty.

§0.9. Wes Ensign fit for auty?

A. Yes, sirs

51.%. YWas he mentioned as the legal commanding officer?

A, Ixbelieve Ensign wes present at that time. I
helieve he also said Captain was the logleal man to
carry out #he Ceptaln's idesas Tor trensportation of the wounded
and unwounded to the nearasst eclty.

52.3. were vou incapacitated for duty?

A, Yes, sir,

53,%4. fou gtated that wvou turned over certain duties o
Ensign , is that correct?

A, Yeg. sir,

54.3. What were these duties that you turned over?

A, Looking after the orew of the PANAY, trylng to kesep them
together.

55.%. Were you still carrying out the orders of the Captain
iyourself?

A, Yes, sir, I was still cerrying out his orders,

{ 56,2. After this, was Ensisn to continue earrying
out the orders of Csptain

A, Yee, sir.
|
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57. 9. Do you have anything which you would lay to the chargs
of any offlcer or man in the crew?
A. lNone whatever.

58.3. Are thers any men you particulaerly consider outstand-
ingz over and above the rest you would like to mention?

R TR , machinist's mate first class;
chief boatswain's mate; , coxswain, and the people theat
manned ths machline zuns,

59.4. Is there anythins else you would liks to say whioch you
helieve thet this court doss not already know?

4, The payroll for the PiNAY was kept in the office below
decks on the port side. ifter the people were all ocut and the
hateh closed, I found ocut fram , Who was the last men out |
1of the office, that both ports had been pushed in and the ssame !
operied on the first bomb; water was couing in very fast., Iater
on I tried to open the dog on the cover - the manhole cover,
thinking, perhaps, I could get in to Save the records hut the
concussion had taken up on thes dogs. T wag unable to move tham
or find & wransh o do s0. vy safe, which contzined all the
mopey and publie wouchers for thig quarter, was located in the
Wwardro amn. Bafore I laft the ship I trisd to enter the wardroom
and couldn't because the doors were badly sprung and I was
unable to pnll the doors oben in spite of ny trying. Tha ward-
room was all smashed up and I could ses that water was coming
in very repidly. My own room, which was next to the wardroom,
had a foot and a half of water in 1t before I left. I had
approximately 30,000 Mex dollars in the safe, no American money
at all. '

60.4. Do you know the approximate value whiech your publiec

vouchers covered; smount you paid out? f
4. T estimeated that I pald out this quarter about 15,000

Mex to the crew and about 2,000 Mex to the officers, and in
public vouchers at least 9,000 liex.

61,3, Do you think you will be able toﬁgive the approximate
amounts that the officers and crew on the PANAY had o thelir
eredit on thelr pay asccounts at ths time of the bombing?

4, Yes, sir, 1 think I can. I know who was drawing thelir

money regularly and who wasn't,

65. Will you make out # 1ist of such smounts due and unpeid
for transmission to this court?
A, Yeaz, Bir.

Heither the judege sdvocate nor the court degired further to
examine this witness,

The court informed the witness that he was privileged to male
any further statement coverinz anything raelating to the suliject
matter of the inquiry which he thought should be & matter of
record in connection therewith, which had not been Tully brought

out by the previous gquestiomning.
The witness stated that he had nothing further to Bay.

|
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The witnese was duly warnsd snd withdrew,

4 witness ecalled hy the judse advocate entered, was duly
warn, and was informed of the subject matter of the incuiry.

Examined by the Judge adwvocatle:

1.2, Stete your neme, renk, ani present station.
A. Lisutenant , medieal corps, U.,S5. Havy,
Second Merine Brigade, Shenghai, China,

2.3. Will you state to the epurt the reason for the cause
of death of , coxswain, U,5, Navy%
A, Bl

7,.3. Was en autopsy performed?
A. It was,.

4,2. Did vou sign the dmath certificate of the late
, coxswaln, U.3.Mevy?
A. I diad,

5.%. 7as hils death caunsed from injuries received in the line
of duty and not the result of his own misconduct?
A, It was, :

Peither the judge advocate nor the court desired to further
gexamine this witness,

The court Informed the witness that he was privilezed to
ke any further statements covering anything relating o the
Egbject matier of the inzuiry which he thought stould be a
tter of record in connection therewlith, which hsd not been
ffully brouzht out by the previmms cusstioning.

The witness estated thet he had nothing Turther to say,

The witness was duly warned and withdrew.
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The court was cleared, ‘'he court was opened. The court
announced that it would adjourn to the Country Mospital,

shanghai, China.

41l tne mempers, the judse advocate, and his counssl
assembled in the private sick room of Lieuterant Commander
* 5 B. 3, Wavy.

, rveoman tirst class, U, 3. Favy, entered
as reporter.

Lieutenant Commander T. 5. Havy, being
too weak to reed a lengthy statement, with ths permission of
the court, introduced Lieutenant Commander '
U. S. Navy, as his counsel,

Ko witnesses not otherwise connected with the inquiry were
present.

lisutenaat Commander _ , I, 8. FMavy, was
calied 8s & witness by the judge advocate, was duly sworn, and
was informed of tilie subject matuer of the inguiry.

Bxamined by the Judse advocate:

1. &%. State your name, rank and present station.
= ) , Lieutenznt Commander, U. S. lavy,
lately commanding the united States Ship PaRAY.

£, . BHave you prepared a statenent with regzards to the
loss of the PANAY?

A, TeE.

5. %. 18 this statement true To the best of your knowledge
and belief?
-E-l “_"EE -

4, Q. Is it signed by rou?
A. Yes.

5. %. 1= that your slgnaturs?
A. 388,

The statement was submittsd to Lhe court, and by the Judge
advocate offered in evidencs as tnes official report of the
Commanding Officer, U. 3. 3. PallaY, eontalning %h& narrative of
the disaster,

There being no objection, it was so recelived.

6. §. Please read your stataaent to the court.
A. The counsel Tor Lisutenant Commander - read the
statement, hereto appended marked “Exhiblt 21(1) to 21(11)".

. z. uérﬁumg%n%er or s 1s the narrative just read to the
ourt & e gtemant of the loss of the United 3tat 2
il States Ship
A. Yas, sir.
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;ggffering iror shell shoek, slthouglt to a slisnter deprse than

s

to rneke asainst eny of tne

o E wou any oorelainl .
g. %. Lave yon ang ! said¢ ship on that occasion’

sprviving officers and craw of ilwe
A, To.

Examined by the court:

: ! i i = : s Dpsrdling
g, &. In your conversatlouw Jith ths Japansse E i)
officerT did he sive you any intiwstion thiat your ship was

standing into & dangerous areat _ _ | ‘
i. Fo, sir, I would like to wewind the court that tihis

conversation was carefully witnessed by ’
seccnd Secrvetery, dmsrican Embassy, Nenking, China, who will
btear out my statemsnts on 1t,

M

10, 2. Jere the three-ineh uns ol the FANAY Tired at eny i

time on the day in question: _

A, Positively not. Ther ware »ot menned, and the wegezinss ’

wers kept ssalsd throushovt.

11, Q. #hen you left tle ship did you consider that you
hed turned over the co.pend to Enedgn %

A, ¥o, sir. I just put him fLewporarily in charge of ilie
ship ir order to make swrs evervone was removed from her. In
fact, 25 I recall it, I so sexplainad it to him, T would like
to mention a&gain that this youne oificer was By

12, Q2. To veur knowledie, weras any neasures taken to sither
attenpt to beach her or to improve her stability aftsr
bombing: '

A. ¥o, sir, As 1 have explainzd ik my statement, we wera
Geprived cof the means o doins sny one of those things.

13. . Jhat means were availahls Tor improving the
stabilitv or huoyancy”

#, Tile only ones we L&l .ere Lim so-cslled homolite pumps
which ware six verr smnll ssoline 2riven pumps and which Tun
indeperndently, Tou have to put & hose Trow each one down into
& co.partient. wdhen T odlled oy caem ther had s2lresady besn
smashed by & bomb., The ships oi Lhe BalsY t¢lass have no aain
drain o1 skip's service puups,

14, Q. From tlhe Tormwtilon or Lla river at this point, would
it have bheen posesibls to have Yewulwed the ship without power
by slippin: the anchor cahble’

A. I think ndt,

15, 8. Affer arrivins en shore had ou any discussion with
Lieutenant ar to trensfer ol coumsnd?

A, lone that L cen recall, Hith ragard to coumand, I
rerembar telling everyone thet T wishesf Ceptain t
85 WYy Tepresentatlve ang ipesk ior me.

o meb t’ﬁ

16. 5. In whet cupscity was Li utenant (junior grade)
acting, if any, while on sliore!
A, 1 considered him a8 partly disabled, sir. He too was

e
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17. 3. Bow lony would it have teken to et up steam in the
athai.bgéiuﬁéhﬁr boller was an entirely cold boiler. It would
have teken an hour or &n hour and s half.

| : . éur Lng
18. Q. “ou heve steted that rou remsined in cormend
thie entire incident. “That stepes "1d you take to mssurs the
safekseping or destruction of secrel and confidential

-ublications® - . _ _
X A, aB elrsady mentionsd in ny statérsnt, I cirscted the

cosmunication officar to throw Lthel all overbosrd.

19. 3. 4lat report 4id le ¢ to you on share: l
e .‘J'lfan e yot ushore I cusntionsd him about that and he
said that ke Ead pot almost =1) ol Lhem pverboard but cne pode

bﬂ'ﬂk, 4 think,

20. Q. By this afid you undesrsiané that he had succeeded in

opening the confidentisl safe?
4, Yen, sir.

21, 3. When you were teken aboerd the QAHU, 414 Cantain
of the Arymy make any report to you that you rscall’

A. &s nesrly es I can recall, Cuptain informed me
that everybody was on bhoard =ither one of the Dritish ships or
the OAHU. Iowever, my recolleetion of this report is not suite
as definite as it mi¢ht be, for the resson that Ceptain
had been in the closest possible touch with me throushout the
cperation «nd had beer keeping me nontinuously informed of
# everything. '

22, Q. Did he consult with vou ubout ths various thinegs
that were toc he accomplished?

A, Oh, yes. ¥r. “pnerally assirted us, too, at
my own recuast.

23, W. In other words, you were Cartain, fully informsd
while ashore of everythlrr that ‘=g goins on!
H A. Yas, completely.

24. 4. Upon what grounde 4o you consider that vou were !
authorized to sive an iy officer Jurisdietion, 1T jurisdiction
was 80 ,iven, aver naval rarsounel.

«. I considered 1t = case of extreme smer;ency, &nd it
wasn't so much 4 case of civiung Lt jurisdiction over naval i
personnel es it was a guestion or uy Neving an sffective
spokesuan wiose efficisncy would he sugmsutsd by his knowledge
of Ckiness and of war orn lend, J» considsred at any tims tlst
ve would be =ttacked by Japaness Lroops and exterminsted. de

had no wssapons, {
Re-exanined by the judpe advooute:

25. % In tellinp Bnsimn to taks charge snd
represent you on hoard ship as vou wers lesving, did you intend
theredy tc contravene eny Tavy resulations, which state that
the senior nevel officer on borrd shkip be the mcting coumanding
officer?

4. Mo, indeed. My thousht ne .hat the other two of ficers
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were ssnlor to ; tut secording to my basic orders it |
would be up to them to lesve ths ship before aid.
was hadly wounded =nd , 4 d4dn't know how bad,
was the only- officar 2%is %o move around the ship and
ascertain from his own observsticns #hethar or pot there were
ary perrons Tamalinins shosrd. ¥ nongideration of this
assirnment vas & deteil in a fransfar of authority.

¥one of the parties tu tks ‘nguiry desired further to
examine this witness.

vhe court informed iiLs witnese that b8 was privileged He
seks eny further steteucut vovsealn, anything relsting To the
subject metter of the Inguicy wlieh he thought should bs &
metter of record in counscbion ilerewith, which hed noi been
fully brougbht out by the pravicus ‘juestioning.

e witnease stated thet he he d =othiny further to s=&y.
he witnese was duly werned.

All the nembder-, the= judge &dvopate, and hls coumssl
returned to the resuler rlace of mesting, where the court was
reacssembled.

The Tollowing surviving officers snd ocrew of the U.35.5.

EAHAY were culled before the court, and Lhe offisiul report
of the Co manding OTficer, U.S.3. r.dway, Lleutenant Conuwender

y U, 8. MNavy, was read in their presence by
Lieutenant Commander , U. 8. Havy, counsel for
Lisutenant Comender . b

.20
3.0,.3¢;
Gali. 00}
*.1l0;
.M. 30
Cox.;
c.Ph, M. (P.A.)
COI.:
ou%,10;
i.att.lo}
Moatt.1lo;
{J.H.ln'
s m e Gowa e (Puica ) 3
el @0
L+ 38 e I
ser.lo; I
G.u,.20;
n.i.20;
Pa— -I-T-Eﬂ;

M.M.20;
Cox.;
C.M.M,(P.4.);
3sa.lo;
C.B.K.[F.4.}3

Pt = ¥.lo;

' Ssa.le;
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R.M.1c;
d.att.lo; were duly sworn,

Lioutenunt, wedical Corps, U, S. Ravy,
and , ensign, U, 8, Wuvy, witnesees, were
warnsd thst the oath prwicuni:r taken by sach of them weas siill
binding.

Yo others of the surviving officers and crew of the U.3.5.
PANAY could be assembled due to the fact that they had been
hospitulized for injuries,

The judge advoocates then, in accordance with Section 7235(e},
Kuval Courts and Boards, 1937, put the followins cuestion to
the surviving officers and crew thers sssembled:

Q."Heve you any objection to meke in regeardé to the
nerrative just read teo the court, or anysthing to lay o the
gharge of any offlcer or man with regard to the loss of ths
United States ship FPANAYY™

%, Mone of the surviviug otficers and orew of the United
States shir EANAY had any cobhjeotion to meke in resard to the
parrative, or anythinc to lasy to th: charge of any offlcar or
ran with rezard to the loss of the United States ship FANAY.

The cowrt informed the sywrvivins officers end craw of the
U.5.8. FalAY that they wers rrivilar-ed to make any further
staterent coverins anythin® relrytins to thes sahject matter of
tlie Inguiry whish they thavght shonld de e nsttsy of record in
connection therewith, wideh hed aot hsen fully brousht out by
yrevious cuestioning.

Ensign :

Durin: tie bonblae ol ble Paiuly I was svandine epprozi-
mataly twenty-ILlve leset frow the eduie of the Juter on the north
rank when two Japenese » trol vesgszsls gpproeched from astern,
shen thay were wilthin Zifiy yurde or closer to the stern of tiis
ehiyp, mackine stuns were Zired fyom o point im the forward bLoet
approximately ten [eet from the btow, ths shotr of whieh fell
in the vieinity of the stern of tha ghip, and to me uppeared to
land 311 ovar the sides of ths artery compartment of tha ship;
Just rsked tiie stern of the rlip. This atteck lssted, in my
opinion, erproximately twveo mimutes, thst is, the nctusl firins

nade the following statement:
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That is what 1 actually vitnessed.
wedical Corps, U. 8. lkevy,

of the guns,

Lisutenant _ ,
mede the Tfollowing statement:

At tha tims of which Zpsirm is ppeaking, I heard

the rattle of machine pun firs and heard him call ocut that they

: : # TYan e ition, with my
are pnachine-gunning the FallRT, Tron mWr POS. : !
wounded men in the reeds, I atocd zTect Bt “he time end saw
bursta of meohins -un Iira "ror %9

etrol Bouts., It weE py “wlispf 43t this mechine zun fire wes

ﬁ t+he direction of the U,d.8. Fals” and that it constituted
an attack hhereon.

Bxaniined Ly the judie advousie!

1. @. Did it sound sg 4if 1% w=m ip the dirvecticon of tie
PalAY
4. It did,

Wone of the parties to hle iaculr; desired Turther to
examline tliese wiinasssges.

The witneasses were duly vuynsd and withdrew,

A witness c¢slled by the judie advocate entered, was duly
sworn, end was informed o’ tls rubject matter of the inculiry.

Examinad Yy the Juédrse advocate;

1, 3. State your neme, rate, s1.4 prssaut station.

Ak, , sacen Tirst ¢cless, now serving
on the U.3.5. AUuUSla, Jowiuerly aultuchsd to end serving on
hoard the U.B8.3. BANAY. .

Lxamined by the court:

2. 2. State to the cowrt the naturs of vour injuries znd
how you recelveé them,

A, At first 1 was wounded by ‘% bomb hitting the ship,
which tlie doctor mirht se 485 shrapnel Sut it lasves & hols
like a mechine fun bullst. I Suceksd into the firercom end
whan tbz word was pass=d Moy peneral cunarters I started to
proceed to my generaml cuarters = gtlon.

3. w. oiore were you ghwn Fou seceived this injury:
&. I was on the muin deeck on Li. pert side, air,

4, 3., Jusre were you wounded Ll sccond time'
a, In Jue pulling pan goin. to Jla besach, sir.

B, @ #ETE FOU & DuESSN.®Y oI 4 wembar of the crew:
a. A pussenser,

6. %. Fow weve you woupded:
&. By machine gun Tire Tron 4 plane diving on the pulling
pan, eir,

7. S+ How close were you to the FiMiY at this time:

&. I would sa. approximatelr not more than seventy—-five or

g hundred feet, il that far.
=147~
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8. Q. Do you know if anvonc elrs was sounded at that tims
in that boat”

aA. Tam,

§. 8. 3xplain to ihe court %lic movements of this plane.

4. The plens came into s certazin sltitude ebove the PANAT
and than went into & power dive. Just bafore it cams over the
FallaY 1t dropped one booh that i con say. Thet was all., Then
it begen meking altitute, climbing eand coming out of tia neresy
dive, ‘the pilot must heve saw tlé men lsave the ship snd ruis
a power divs on ths pulling pan, Litting end myself, I
o kro' that it vms & Japanese plans because I ocould s=ee the
red tall on the wing.

10. Q. dnere did the wuck ne -un bullst hit yout

"~ , macixinisi’e mite second class, sir.

. A1
1l. 3. Did it pass throurh AwL
A, S

12. Q. Pas tlhis been recorded in vour medleal recoral
i, It hae, sir.

bﬂ&tiﬁ' @+ Is the pulling pan and tle outbonrd pen ths =ame
&k, Tes, sir.

14. Q. which trip was this when you were woundeds

A. This was the “iret trin, carrvine .
wounded. = ring approximetely six

Fone of the parties to tie f4avipy Zest fart
eéxamine this witness, : ¥ oeaTed ks

The court in"ormed ti= i4fier- “hat he was ivilegea
neke sny “urther ststensnt coverin- anyihing rn{:tinaago t;:
*ubject izatter cf the in~uirr wiich he thougbt should s a
matter of record in cornaction therswith, which hud not Besn
fully bdrouht out bWy tie rrevicus uestioning. '

The witness stated thint Le huw Authing further to say.

The witness was duly warned and vikthdrew.
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the judge sdvoecate entered, was duly

ealled
A witness by bject matter of the inguiry.

sworn, and was informed of the su

mxamined by the Judge advocate:

1. Q. State your name, rate, and present station.
A. ; mechinist's mate second cless, U.S.8.

AUGUSTA.
Examined by the court:

2. Q. Were you the engineer of the pulling pan when you were

evacuating the injured from the PANAY?
Av No, #ir, WES . I was sitting alongside him.

3, Q. Were you in the pulling pan on 1ts first trip with

the injured?
A. Yes, sir.

4, 3. State what hugpened during your trip to the heach?

A. We got the outboard motor started, headed down river
to the north bank, trying to land in the brush, when a planse
had dropped & bomb on the ship. He didn't dive on us, kind
of oircled over, and one fellow in the boat got hit, One
man got hit in the back, .  He got hit with a machine gun
bullet. I got hit about the same time with a bullet, It
went through the pan and scraped me, after it had gone through

E the boat.

5. ¢+ Where did this machine gun bullet hit the boat?
A, On the starboard side.

6. Q. A bullet came through the side of the boat and grazed

your Bl 7
A. Crazed my Bl yes, sir.

7. Q. Pid it secrateh you?
A. Yes, sir. I got a big soratoh and 1t 1s still pretty

S0Ta,.

8. Q. Has the dootor treated you for this?
A. A% the time right after I got 1% you mean? Yes, sir.

8. Q. Is 1t recorded in your health record?
A IEB, sir.

10. Q. Did this plane first drop a bomb on the PaNAY, then
| maske a cirecle or turn and dive on the pulling pan?

A+ He dropped a bomb on the ship Tirst and eircled to
the right and opened up his machine gun on the pulling pun,

1




None of the parties to the inquiry desired further to exam-
ine this witness.

The court informed the witness that he wes privileged to
make any further statement covering anything relating to the
subject matter of the inguiry whiech he thought should be a
matter of record in connection therewith, which had not been
fully brought out by the previous questioning.

The witness stated that he had nothing further t0 BAY.

The witness was duly warned and withdrew.

4 witness called by the judge advocate entered, was duly
gworn, and was informed of the subject matter of the inquiry.

Examined by the judge advocate:

1. Q. Stete your name, rank, and present station.
4. Lieutenant , U.S. Navy, attached to
the Staff of the Commander in Chief, Asiatic Fleet.

2. Q. What are your duties on the Stafrfr?
A. Assistant Fleet Communication Officer.

3. Q. Do you have cognizance of the registered publiecations |
on the Asiatic Station?
L. No.

4, Q. Fxplain how you are connected withconfidential public-
ations.

A, As Assistant Fleet Communieation Officer I am also
mobile issuing officer for the Asiatic Fleet, and in accordance
with Asiatic Fleet Regulations, all reports of publications
issued and received by vessels of the Fleet are forwarded to
me.

5. Q. What registersd publications were on board the PANAY
at the time of the bombing?

A. I have here the guarterly report submitted by the
PAMAY on 31 Mareh, 1937, listing publications on board as of
that date. In addition to publications listed here, I have a
list of publications which, to the best of my knowledge, have
been issued to the PANAY since 31 March. These publications |
have been inserted in the last report of publications on board
the PANAY in my handwriting. I believe they were issued to
the PANAY by the Commandant, Sixteenth Naval District who

would hold the PANAY's receipt for samse.
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6. Q. Who is that report signed by?
A. This report is signed by
! Commander, U.S. Navy.

, Lisutenant

7. Q. Who 1s it witnessed by? I
A. It 1s witnessed by Lieutenant U.8. Navy,

and Lieutenant, Jjunior grade, y U.8, Navy.

. 8. Q. Can you identify any of those signatures as genuine?
H A« I eannot,
8. Q. How was that report received?
A. This report was received by regular United States
mail.
10. . Has this report been accepted as an official report

of the Commanding Offlcer, U.S.S. FANAY?
A. Yes, sir,

The report was submitted to the court, and by the judge
advocate offered in evidence.

There being no objection, it was so received, appended
hereto marked "Exhibit 22",

1l. §. Can you indicate on this report what publications
were turned in before the bombing of the PANAY?
A, Yea, I oan,

12. Q. Please list the CSP and register numbers of those

turned in. \ .
A, CSP filve hundred fifty-four, number of copies two,

register number fifty-eight; CSP five hundred forty-five,
number of coples one, reglster number fifty-rive.

15. Q. Then all publicatlons listed, either by typewriter

or in your own handwriting, with the exception of the last two
named by ygu, were charged to the PANAY at the time she was sunks
A. Yss,

l4. 4. Do you know why that report is not signed by the
Communication Offiper, Ensign ?
A, No, I do not.

15. Q. Do you know if he was Communieation Officer of the
PANAY at the date of that report?
A. Ho, I de not.

18. Q. By reason Of its duty at Nanking, would the PANAY have

special codes and oiphers?
A. No, none other than the rsgular issue for a ship of

1ts type.

A Al




| AUGUSTA. He told me that he had attempted to destroy all

16, Q. What are the regulations with regard to the gcustody of
sonfidential publications as regards combilnation %o thes confld-

ial safef?
T A. The commanding officer and the custodian of the publi-

sations is the only holder of the combination to the saTe.

19. Q. Has the commanding officer authority to issue those
publications to his communication officer on sub-ecustody re-

ceipts to him? In this event, is the ecommunicaticn officer g’

charged with the custody of the publications?
A, Only to the commanding officer,

20, 3. Can you tell, in generel terms, what the instructions
are regarding what should have been done with these publications|
in the event of the sinking of a ship?

A. This is the Registered Publication Manual, issued by
the Chief of Naval Operations. This publiecation contains de~-
tailed instructions for accounting, handling and safeguarding
reglstered publications or devices, as prescribed by Article
seventy-six, Navy Regulations, nineteen twenty. I sm now
reading general precautions for handling and stowage &and care
of reglstered publications:

"Paragraph two hundred nineteen, subparagraph "™ tpon
the sinking, wreck or destruction of a vessel, every endeavor
shall be made to dispose of the registered publieatioms and
devises thereon beyond a possibility of compromise, An
immediate dispatch report shall be made by the senior survivor
to the Chief of Naval Operations stating the disposition of
all registered publications and devices. This shall be
followed by a written report of the circumstances affecting
their loss, destruction or other disposition.®

8l. Q. To your knowledge, were these instructions earried

out?
A. I have very meager information. I have guestioned

the custodian immediately upon his reporting aboard the

publicaticns., He states he was suceessful in throwing over-
board a total of fourteen publicatlions. He also reported
that the remainder of the publications and cther confidential
and secret documents were left in the safe. He ¢laims the
safe was locked when he ls=ft the vessel. He states that

he had tried to enter the radiorocom after the seccnd bomb
struck in that vicinity with the intention of obtaining the
remaining publications but dus to the debris he was utmable
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to enter or get near the safae, T reported to the Navy Despart-
ment by despatch the publications that the custodian claims he

threw overboard.

g2. Q. I show you this pilece of paper with peneil writing on F1
i4: have you aseen this before? l

|
|
1
|

L]

Ai YE!I
23. Q. Please identify 1%.
A. The custodian of publications aboard the PANAY, Enaigd

, submitted this sheet of paper to me upon reporting
aboard the AUQUSTA, stating that this was his report of regis-
tered publications thrown overboard, and also those remaining
in the safe of the PANAY,

24, §. Have you checked the publications which Ensign
says were thrown overboard?
A. I have.

1
!
25. Q. What different classes of publications do they con-

sist of, those thrown overboard? |
ﬁ A. Ciphers, cipher instructions and cipher devices. |

26, Q. What kind of publications would then be left 1in the
safe?
i A. Codes, cipher devieces, instructions for the use of
codes and eiphers, fleet tactical publications, Office of Naval
Intelligence publications, copies of decrypted sscret and con-
fidential messages should be in the safe.

27. Q. Do any instructions call for binding the loose small
pamphlets?
4. Certain ones definitely state on the covers that thesy
must be bound in weighted covers. ]

28. Q. Should these small publicatioms all have been bound |
between the same weighted covers?

P A. I know of no regulation that states that they must be

bound in the same weighted covers. |

None of the parfies to the inguiry desirsd further to Bxam1n4
this wltness. [

The court informed the witness that he was privileged to mak
|| any further statement covering anything relating tc the subject
1 matter of the inquiry which he thought should be a matter of ‘

record in connection therewith, which had not been fully brough
out by the previous guestioning.

The witnesa statad that he had nething further to say.

i
The witness was duly warned and withdrew, %
H
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', ehief yeoman, U.3. Navy, entered as rapurter.]

s - U.S. Navy, & witness, was recalled by
theEﬁuégg advoeate, nnd'narnnd thué the oath previously taken [
by him was still binding.

Eramined by the judge advocate:

1. Q. I show you this plece of paper. Do you recognize 11%
A. I do,.

g, Q. what is 1t? i
A. This is a liast of CSP's, prepared by me when I was on 1

ﬂhunrd the OANU after consulting the OAHU's copy of RPS 6. All
publications listed as "thrown overboard" were, to the best of
my recollection, thrown over the side during the bombing of fthe

U.8.5. PANAY.

4

3, Q. Is this 1list in your own handwrlting? !

A, Yes, sir.

| 4, Q. You stated that you compiled this 1is+t while on the

A. Yesa, in a spare room.

5, Q. How many days after the bombing was this?
A. It was on the morning of the 15th or 16th of December,
1937, a period of three or four days after the bombing.

The list was submitted to the court, and by the Judge advo-
gate offered in evidence, being under the best evidence rule
(Section 194, Naval Courts and Boards). It is the first list
compiled by the communication officer of the U.5.5. PANAY after
the PANAY was sunk, It is in his handwriting. It was com-
piled by him "three or four days after the bombing", The

judge advocate submitted the list as the best evidence of the
ruuntadian'u belief as to the status of the secret and confld-

|
|
|

|

entisl publications of the U.8.5. PANAY. There being no

objection it was so received and marked Exhibit 237, [
]

8. Q. How did you remember which publicatiocns you had thrown |
overboard?

A. These publications, which, to the best of my recollec-
tion I threw over the side, were publications I kept in a defi-
nite binder - a definite weighted binder tied together - and {
it was this binder which contained my most important and also
i all of my most seoret C3SP's. The contents of this binder I |
feel that I know. j

=134~
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7.Q. Have you any changes which you would like to make to this

ledgze and belief a correct 1list?
if. In connection with this list, the most doubtful and in

opinion the only portion which may be in error, after a
eriod of ten days or so, gives the following publicatioms
iistaa as thrown overboard:- CSP 746, 748 and 774. I am not
absolutely certailn they were in that binder. I think they
were, but it may be they were not. They should be.

8. Q. How many separate volumes were thrown overboard?
A. One separate volume containing all these publiecations
thrown overboard in an old communication welghted book cover.

9. Q. You took one volume out of the confidential safe and
threw it overboard. Why did you not take more?

A. This volume of confidential material which I threw
overboard was resting right on top of my other publications and
in place in the safe which was very easy to reach in and take
out. The other publications in the safe are arranged in such
a manner on the shelf immediately above that it is considerably
more difficult to take them out if it is necessary to do so in
any partiocular hurry. When I cpened this safe, bombs appeared
to me to be falling so closely, if not directly alongside the
Jpnrt side of the ship, that in my dazed condition, I automatic-
ally slammed the door of the gafe shut and ran ocut the star-
board passageway, believing as I left that I gave the dial a
vigorous turn closing the safe. I am sure I locked the safe
beecause 1if I had not, the door wbuld not have turned under

‘lpressure of my hand. The knob was eclosed - you could turn

the dial.
!
10, Q. Would it not require two separate and distinct move-
ments of your hand to turn the handle of the safe and the dial
jof the combination?

A. It di4a, sir.

1l1. §@. So you mean to tell this court that because of the
bombing you did not have time to tauke another publication, and
you still slammed the door and locked the safe and threw the
one publication over the side. 1Is that correct?

A, an gir.

12 .§Please state what is correct.
A. To the best of my recollesction, the reason that I

‘I‘qlosed the safe and left the vicinity of it at this particular

moment waas, aa stated before, due to the elose proximity of
the bombs exploding on the port side of the ship and because I
deemed it noecessary to leave immediately and try to come back
later if posaible. That 1s what I did do - I came back later.

-1 55—
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15, Q. Have you any change in your testimony which you would
like to make at this time on this or any other subjeet?
4. Mo, eir, I have nothing.

l4. Q. Who was it that told you you were acting cammandlng
officer of the ship?
A. Iieutenant Commander _ told me that in the
galley. Af)o Lieutenant who I found lying on the deck |(

in the center of the bridge.

15, Q. Are you sure that Lleut=nant also told you
you were acting commanding officer?
A. To the best of my recollection, Lieutenant .
d1d tell me this or wrote it on the back of a sheet of paper.

The court was oclesred.

The court was opened.

16, @. I show you "Exhibit 23", You made some remarks
about the notes on the back of this plece of paper. What
have you to say to that?

A."Exhibit 23" was my first attempt to explain in de-
tail my actions regarding the disposal of confidential publie-
ations during the bombing of the PANAY and was begun at the
suggestion of Lieutenant (jg) —w-= 4 U,8, Navy, the
communication officer of the OAHU. It was discontinued be-
cause I felt that later on I would be required to make a de-
tailed report of my actions before a court of inguiry.

17. . Do you wish to make any further statement regarding
or pertaining to the subject matter of this inquiry?
A. Yes, sir. In connection with who was detailed to be
in charge of the activities concerning the PANAY survivers
after the sinking of the PANAY. At approximately 1558, Lieut-

enant Commander 3 in the presence of myself and many
others witnesses detailed Captain I as his executive
aofficer.

Neithar the Jjudge advocate nor the court desired further to
examine this witness.

The court informed the witness that he was privileged to maks
any further statement covering anything relating to the subject
matter of the inguiry which he thought should be a matter of
record in connection therewith, whioh had not been fully brought
out by the previous questioning.

The witness stated that he had nothing further tc say. ?

The witness was duly warned and withdrew.




o

Lisutenant , medical corps, U.3. NHavy, a
witness, was recalled by the judge advocate, and warned that
the oath previously taken by him was still binding.

e

Examined by the Judge advocate:

1. Q. Have you prepsred a list of all the officers and men
that were injured as a result of the bombing of the U.S5.3., PANAY
1and accompanying veasels on 12 December, 18377

A. I have; here it 1t.

2. Q. Is this your signature on the bottom of this list?
A. It 1is,

The l1list, containing a report of all officers and men that
iwere injured as a result of the bombing of the U,.S.8. PANMAY and
accompanying vessels on 12 December, 1937, was submitted to the
eourt and by the judge advoecate offered 1ln evidenoe.

There being no objeetion, it was so received, hereto appended
marked "Exhibit 24(1) to 24(4)'".

3. Q. Is this a true and correct list?
A, It is to the bhest of my knowledge and belief.

4. Q. Have you examined all the officers and men listed a3
injured?

A. I have, with the help of Liesutenant 2 e
edical corps; U.S. Navy, junior medical officer of the U.S.S.
UGUSTA.

5. Q. Have all the survivors of the PANAY been notified te
report to you for examination of any injuries?
A, Yes, as far as I know, a1l except
first class.

fireman

-}

¥ 6. Q. Do you know whether or not Hodge is on board?

7. Q. Please state to the court briefly the nature of the
injuries covered on "Exhibit 24(1; to 24(4)".
A. The nature of the injuries of these men ineluded on the

ubmitted list consists of abrasions, lacerations, contusions,

cture wounds, sprains and fractures. The puncture wounds
0 the best of my knowledgs were caused by flying bomb fregments
lthough it 1s impossible to distinguish from a machine gun
ullet wound in the case of two of the men wounded in the PANAY
tor pan in progress to the foreshore, Other abrasions and
acerations and punctures were belleved t%c have been ecaused by
oncussion of bomb explosions hurling men ageinst projeetions
d hurling heavy articles of ship equipment on them.

4, It has been reported to me that he is absent over leave,.

|
|




8. Q. What was the nature of the injury that ceused the death

har L. Ensminger, storekeepar first elasas?
s Afagharlea L. Enaﬁingar. storekeeper first class, whlle

ard the U,3.3. PANAY, was by what is
;ggaumad tc be the rragﬁant of an expleding bomb which I belleve

to bs directly responsible for his death.

9. Q. What is the nature of the injury that caused the dsath

of Edgar W. G. Hulsebus, coxswain?
A. Edger W. G. Hulasebus, ;coxswain, received a bomb frag-

ment in the BG ahoard the
ANAY, This fragment penetrated deeply and Hulsebus was &66G

10. Q. Was the injury of Charles L. Ensminger, storekeeper
first class, ineurred in the line of duty, not the result of

his own misconduoct?
fl Ll Yﬂ'-

11, Q. Was the injury of Bdgar W. G. Hulsebus, coxswain,
ineurred in the line of duty, not the result of his own mia-

conduet?
A. Yea.

12. 3. I show you "Exhibit 13". On this exhibit Sandro

Sandri, Italian ecivilian, is listed as dead. What was the

cause of his death?

A. Sandro Sandri, an Italian civilian, received a AG
s presumably from a bomb fragment

while on the U.S.S. PANAY, and I think that this (e

wound was directly responsible for his death.

13. Q. Do you know the cause of Captsin Carlson's death?
A. I do not. He was the captain of the MET AN and was

not with the PANAY party.

l14. Q. Do you know the cause of the death of the unknown
Chinese, also listed on "Exhibit 137
A. I do not. He also was not with the PANAY party.

15. Q+ The following civilians are listed on "Exhibit 13»
as necessitating hosvitalization:- -

\ FNT . R « Can you testify on your own know-
ledge that these three white civilians received injuries as a
result of the bombing and/or the mechine gunning of the U.S.S.
PANAY and its convoy?

| A. Tes, I can.

|

I
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lé, Q. Can you testify that received an in~
jury as & result of the same incident?
A. I have been told so by my corpsman, SR
ghief pharmaeist's mate, U.3, Navy, who with , was

eboard the Standard 011 ship "MEI PING" and treated
{mmediately following the bombing of the "MEI PING".

17. Q. Of your own knowledge, what other whife civilians

were injured?
A. Mr. - , Btandard 0il Number One aboard

| the "MEI PING", received lacerations of the secalp.

18, §. Have you ever sesn thess wounds?
A. I have.

18. Q. Do you know how they were caused?
A. I was told they were the result of flying bomb

fragments.

20. Q. From your examination of the wounds, would this have

been probable?
A. Yes, although no bomb fragments were sectually found.

Neither the judge advocate nor the court desired further fo
examine this witness.

The oourt informed the witness that he was privileged tc make
any further statement covering anything relating to the subject
matter of the inguiry which he thought should be a matter of
record in connection “therewith, which had not been fully brought

out by the previous gquestioning.
The witness stated that he had nothing further fto say.

The witness waa duly warned and withdrew.

The court then, at 6 p.m., adjourned until 9 a.m,, tomerrow,




SEVENTE DAY

U.S.8. AUQUSTA,
Shangheil , China,
Wednesday , December 22, 1937.

The ocourt met at 9 a.m.

Presant:

Captain . , U.B, Havy,

Commander y U.8, NHavy, and

Lieutenant Commander , U.8. Ravy, menbers;
and

Lisutenans U.8. Navy, Juige advocate,

gnd his counmsel.

The record of prmoceaedings of tha sixth dey of the inqiry
was read and approved.

No witnesses not otherwiss connected with the inguiry were
present.

The judge advocate stated thmt chief quarter-
mester, U.S. Nevy, hed been interviewed, snd that it sppesred
that there was no &dditianal evidence that chief quartermaster

could give which had not been fully brought out by the
guestioning of previous witnesses,

The court decided that, since , chief marter-
master, U.S. Navy, is now confined at the Second lMerine Brigads
Hospital , Shanghai, China, undergoinz treatment for injuries re-
gceived in the PANAY incident, and, in view of the above, it was
consijered unnecessary to obtain his testimony.

The judge advoeate alsc stated that he had interviewesd all
the survivors who had not been called as witnesses, expept &
,ra- aof the most sericusly injursd, and it sappeared that ere
was no further testimony, other than cumulative, that thess

gurvivora would be able to supply.

The court decided that, in view of the above, snd of the
dasi rability of uz_par:iiti_ng the proceedings, no furt;her witne sses
be callsd at this time.

Neithar the Jjudge advocate, nor the court, desired any more
witnesses.

The court then, at 11.45 a.m., took & Tecess until 1 p.m.,
at which timse 1t reconvened.

Present: 41l the members, the Jjudge advecate, and his counsa]}.

No witnesses not otherwise connected with the inauiry were
prasent,

The gowrt then at &.30 p.m., adjourned until 9 a.m. tomormw.
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i EIGHTH DAY

U.5.5. AUGUSTA,
Shanghai, China,
Thursday, December 23, 1937.

The court met at § a.m.

Present:
Captain :y U.8. Navy,
Cammander ., U.8. Navy, and
. ﬂId.autanant Commander : U.5. Mavy, members;
an
Lieutenant , U.5. Navy, Jjudge advoeate, and

his counsel.

The record of proceedings of the seventh day of the inmiry
I.us raad and approved.

The inguiry was finishad.
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t. having thoroughly inquired inte all the facts ami
nimﬁ}u?miga.; connected with the subject matter of the inquiry,

finds as follows:

FENDING OF FACTS

LY

1. Thet on December 12, 1957, the U.S.S. PANAY, a umit of
.the Yengtze Patrol of the United States Asiatic Fleet, was
operating under lawful orders on the Yengtze river.

2. That the immediate mission of the U.S.5. PANAY was To
protect nationels, maintain communication between the United
States Bmbassy office, Nanking, Chine, and the Amerieen
Anbassador at Hankow, China; provide a temporary office for the
U.S. Embassy staff during the time whem Nanking was greatly
sndangered by military operations, and to afford a refuge for
Americam and other foreign nationals,

%. That due to intensive shell fire around Nanking the U.S.
8, PANAY had changed berth seweral times to awid being hit,
and on the morning of December 12, 1937, formed a convoy of
Socony-Vacuum 01l Compeny vessels, prineipally the 3.3, MEIPING,
METHSIA, end METAN and proceeded upriwver.

4, That adegquate steps were taken at all times to insure
that the Jepanese authorities were infommed of the movemsnts of
the U.8.5. PANAY.

S. That, in addition to her regular camplement, the U.5.5.
PANAY had on boerd at this time four members of ths American
Bonbassy staff, four Amsrican nationals and five foreign mation-
als.

6. That at 0940, while standing upriver, the U.8.8. PANAY
stopped in respomse to &2 sigmal from a Japanese landing boat.
A JTepenese Army boarding officer =nd guard went om board and
was informed that the U.3.3. PANAY and canvey were proceeding
to anchorage twenty elght miles abowe Nanlking, No warning was
given of any dangesr likely to be encountered.

7. That at about 1100 Degember 12, 19057, the U.S.5. PANAY
and canvoy anchored in the Yemgtze river in a compact group at
ahout milesga 221 above Woomunz, twenty eight miles above
Nanking.

8. That tha U.S.8. PANAY was painted white with buff upper
works and stacks and displaved tuwo large horizantal flags on
her upper deck awmings plns large colors at her gaff.

9. That the Scooony-Vecuum ships KEIPING, MEINSIA, apd MEIAN
each displayed mumerous horizontal and vertieal Ameriecan rflags,
all of large siza, I
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10. That at 1330 the crew of the U.S5.3, PANAY were engaged \
in normal Sunday routine and wersa &ll on board exocept a visit-
| ing party of eight men on board the S5.5. HEIPING.

' . t 1338 three large Japaness twin molored

| pla.ul:ell-s Lﬁt‘vﬁ ;Eﬁatiun ware chssrved at & oonsiderabls height
passing overheed downriver. At this #ime 10 othar craft were in
the near vicinity of the U.3.S. PARAY and convoy, and there was
no reason to belleve the ships were im a dangerous area.

1. That without werning thess three Japenese planes relsas-
ed several bombs, ome or two of which siruck on or very close %o
the bow of %he U.8.S8. PANAY and another which struck om or very
close to the 3.8. MEIPING,

13. That the bombs of the firat attack did considerable
damage to the U,8.5. PANAY, disabling the forward three inch
gun, seriously injuring the capbain and others, wrecking the
pilot house and sick bay, disabling the radlo equipment and the
| stesming fireroom sc that =11 power was lost, and causing leaks
{ in the hull which resulted in the ship settling down by the head
: and listing to starboard thereby contributing fumdementally to
| the sinking of the ship.

14, That immediately thereafter a group of six single engin-
ed bhiplanes attacked from ahead, diving singly and eppearing to
concantrate am the U.5.5. FPANAY, 4 total of about gwmty bombrs
were dropped, many striking close aboard and creating, by frag-
ments and conocussion, great damage to ship end personnsl, Thasq
attacks lasted aboat twenty minutes during which time at least
two of the planes attacked slsp wWith machine guns; one machine
T gun attack was directed asgainst a ship's boat bearing woumded
' eshore, causing several further wounds and piercing the boat
: with bullets, |

-

15. That during the entire attack ths weather wes clear with
high visibility amd kit tle if any wind.

{ 16, That the plenes participating in the attacks on the U.S.
S. PANAY and its convoy were unmistakably ldentifiad by their
gs as belng Japanese.

17, T™at immediately efter the first bomb struck, ajir defen
stations wers manned; the thirty caliber machine gun batiery
opaned Tire and engaged the attacking plames throughout the
remainder of the attack. The three inoh battery was not manned,
nor were amy thres inch shells fired at any time. T™is was in
acoordance with the ship's air defense bill.,

18. That during ths bambing many were injured by flying
fragnents and concussion and all suf'fered shock on the first

bamb., The oceptain suffered B . Soan
the reatter Lisutenant . , executive officer, was wounded by
= Bl e < _ Lisutenant;
|( Junior grade) engineser officer, received BG
Ensign had B

.
___.-.-'Iﬂf-:
g T |
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This ineludes all the line ﬂffiﬂl;:’.;.s af ‘i:he:ish_;_p.. s
The captain being disabled, the exscutiwe offioer carried on his|
&utiasf glving orders im wi‘itlna. He issued instructioms
sscure confidential publiecations, W get underway, smd to beach
the ship. mxtensive damsge prevented getting underway.

. That at about 1400, belleving 1% impossible to save the
shi;gand g sidering the number of wounded emd the length of
time necessary to transfer them ashore in two smell hoats, the
ceptain ordered the ship to be ahen done d. This was completed
by about 1500. By this time the main deck was ewash and the

PANAY eppeered to be sinking.

80, That all severely wounded were transferred ashare in ths
first trips. The ceptain protested in his omm case. The
exscutlive offieer, when no lomger abls to carry on due to Wounds,
left the ship on the next to the last trip snd Ensign

remained until the last trip.

21. That after the PANAY had been abandomed, , chief
boatswain®s mate, ami ™ , mchinist*s mate first class,
retumed to the PANAY in one of the ship®s boats to obtain
stores and mediecal supplies. fhile they were returning to the
beach a Japanese power boat filled with ermed Japsnese soldiers
approsched close to the PANAY, opered fire with a machinme gun,
went alongside, boarded, and left within five mimutes.

22, That at 1554 the U.8.5. FAWAY, shorily after the Japanessg
boardinz party had left, rolled over to starbosrd and sank in
from seven to ten fathoms of water, approximate latituds 30-44-
30 North, longitude 117-27 East. Practieally no valuable
government property was salvaged.

23. That after the PANAY survivors had reached the left
bank of the river, the captain, in view of his own injuries and
the injuries and shock sustained by his remaining line of ficers,
and the general feeling that attempts would be made to exter-
minete the survivers, requested Captain s U.S5, Amy, |
who was not injJured, and who was familiar with land operations
and the Chinese langusge, to act under his direction as his
immedi ate representative. Captain | fupctioned in this I
capacity until the return of the party om board the U.8.8. CAEU
on December 15, 1937, performing outstemding serwvice., -

24, That . and t of the U.S.Bmbassy staff
rendered highly waluable sarvices on shore mhere thelr knowledge
of the country and languags, coupled with their resourcefulness

and sound advice, cantributed largely fo the safety of the party.

25, That after soms fifty hours ashore, during which time
the entire party suffered much hardship and exposure, somewhat
mitigated by the kindly assistance of the Chinsse, they returned
and hoarded the U.S.S. CAHII and H.H.S5. LADYBIRD.

26, That from the begimming of an unprecedented and unlooked
for atback of great vioclence until their final return, the ship's
company and passengers of the U.S5.5. PANAY were subjected to
grave danger and cartinmuous hardship. Their carduct under these
gmﬂ.itim.a wes in keeping with the best tradi tions of the Mawal
ervice.
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27. That emomg the PANAY passengsrs, Mr. Sandro Sandri died

of his injuries at 1330 December 13, 1937, amd
' . - , and ware wounded.

»
28. That early in the bombing attacks the Standard Qil
vassels goft undsrway. The MEIPING and KMETHSTA secursd to &
pontoon at the Kaiyuan wharf, the MEIAN was disabled and beach-
ed further down rivar on the left bank. All these ships re-
ceived injuries during the first phases of the bombing. Serious
fires on the MEIPING were extinguished by the PANAY visiting
party of eight men who wers umable o returm to their ship. i

29, That after attecks on the PANAY had ceassd, tThe LETPING
and METHSIA were further attacked by Japemese bombing planes,
set on Tire and destrayed. Just previous to this bambing,
Tapanese army umits on shore near the wharf atiempted to avert
this bombing by waving Jepanase flags. They were not succesa-
ful and received several casuzliies. It is known that Captain
Carlson of the MEIAN was killed and that < .
and were wounded. Casualties smong ths Chinese
crews of these vessels were numerous but camot Be fully deter-

minad,

30, That the following members of the PANAY crew landed om
shore from the MEYPING after vainly attempting to extinguish

oll and gasoline fires om hoard: , chiief machinist*:

mate; , gunner's mate first class; 7
seemen first class; y chief pharmacist's mate;

» Sunner's mate third class; » electrigiantis

mate third class; _ 3 Tiremen first elass, and

, machinist's mate second class, These men ensountered
Japanese saldiers on shore who were not hostile on learning theyJ
ware Amerilcans. '

31. That all of the PANAY orew from the MEIPING, except J

_ 3 firemanr first elass, remained in one group ashore until
the following ﬂa% when they were rescued by H.l1.8, BEE. 3
made his way to Wubu and retumed to Shanghel via Japanese
naval plans on December 14, 1937.

32, That in searching for and rescuing the survivors, Rear
Admiral s R.JH., and the of ficers and men of H.M.S5. BREE and
H.l.8. LADYBETHD rendered most valuable assistamce under trying
and difficult candi ticms thersby showling a fine spirit of help-
fulness and ccoperation.

35, That Charles L. Ensminger, storekeeper first class, die
at 1330 Decamber 13, 1937, at Hohsien, China, Trom wounds re-
ceived during the bombing of the U.8,.5. PANAY and that his deat
occurred In Iine of duty not the result of his owmr misconduct.

34, That Edgar C. Fulsebus, coxswain, died at 0630 December
19, 1937, at Shanghei , China, franr wounds received duringz the
bombing of the U.S8.8. PANAY and that his death occurred in 1line
of daty not the result of his owm misconduct.

—

-
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%5, That Iisutensant Commander : Lieutenant
'3 Lieutenent (Jjunior grade) 33
,chier quertermaster; y Tiremen fixst

elass; , electrician®s mate third class;

, elactricien’s mate first class; ;

sesmery first class; , machipnist*s mate second class;
, ship*s cook third olass, and ° Ey

fireman first class, ware sericusly injured in line of duty not

the result of their omwn misconduct.

, Mediocal Corps; Ensign
- radloman second claas;
) , ship's cook third class; ., Sunner's mate
third class; - firemasr first class; ) a
. alantirician's mate third class; ., COox-
swain; e i, chief phermecist®s mats;
'y Seesmex TiTst class; , mess attendant
first oclass; . carpemter's mte first class;
, chiaf watertender; ey machinist's
mate second class; . Sesman first class;
, Tiremsrr £irst class; . , matertender second
elass; , machinist®s mate second class;
' , boxswain; = , chief mechinist?s mate;
-, seeman Tirst ¢class; chief
, Tiremamr first class;
seaman first class; gquarter-
master second class; ~ a5 , radicman sscond class;
is [ chier mechinist®s mate; , mess
y Seemem Tirst olass;

36, Thet Lisutenant

boatswain®*s mate;

attendant I 1rst olass;
) , boatswain®s mate second class; at |, yeonan
first olass, and mess attendant first class, were
slightly injured in line of duty not the result of their owm
miscondust, :

37. That the log book, commanding officer's night order
book, the last chart by which the ship w navigated, pay
accounts, servisce records, muster roll; public monies, and
publio vouchers were not salvaged. AJ.J’. the health records were
preserved and turned over to proper authearity by the medieal
officer, U.5.5. PANAY.

%8, That certain secret and confidential publications re-
mained on board in the confidential safe when the ship was
abandoned.
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OPINION

1, That the U.S.S. PANAY was sngaged in sarrying out the well
established policy of the Unlted E£tates of protecting American

1ives and property.

5. 'That the Japanese aviators should have been famillar with
the oharacteristics and distinguieshing markings of the PANAY as
this ship was present at Nanking during the Japanese asrial
attacks on thie city.

3. That while the first bombers might not have been able, omn
account of their altitude, to identify the U.S5.S. PANAY, there

8 no exouse for attacking without properly ldentifylng the
target especially as it was well known that neutral vessels were

present in the Yangtize.

4, That it is utterly inconceivable that the six light bomb~
ing planes coming within asbout six hundred feet of the ships and
attacking for over a period of twenty minutes could not be aware
of the identity of the ships they were attacking.

5. That the Japanese are solely and wholly responsible for
all losses which have occurred as the result of this attack,

B. That the deaths of EMHmigfur, C.L., S.K.1lc, and Hulsebue,
E.W.G., Coxswain, occcurred in line of duty and were not the
result of thelr own misconduct.

7. That the injured and wounded members of the crew of the
U.5.8. PANAY received their wounds end injuries in the line of
Iduty not the result of their ocwn misconduot.

8. In copsidering the case and attending incidents as a whole,
the court is of the cpinion that no offenses have been committed
nor blame incurred by any member of the naval service involved.

!
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{ RECOMIENDATIONS

1. That the security of the confidential amd secref publi-
ocations be considered compromised until such tims as salvage
operations determine otherwiss,

2, That a separate board be convened by the Cammender in
Chief, U.S. Asiatic Fleet, to consider such awards as they
recommend concerning the conduct of the officers amd mem of the
crew of the U.S.S5. PANAY.

5. That the inadequacy of the anti-airorafi defense for
naval ships be given immediate consideration by the department.

4. That steps be taken to secure from the Japanese govern-
ment adequate ocompensation for the loss of the wessel end for
the surviving personnel of the U.5.3. PANAY, for the dependents
of the deceased, end for the American civilians amd U,5, Army.
| officer involved.

Lieutenant Camender, U.s. Navy.

The record of proceedings of the eighth day of the n
was read and spproved, and the court having finished t:hlgqinﬁ
themr at 5.45 p.m., adjourned to await the action of the conven-
ing enthority. .
] ot 1
.{-J&;gtainl, U.B. H&vyr-
President.
s - ”

Lisutenant, U.s.®avy,
Judge Advoceate,
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